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Gevechten Kramer roept jeugd en ouders tot de orde

Tweede Kamer Steun voor scherpere burgerschapsles

Spoofing Slimme oplichters doen zich voor als de bank

Ondersteuning Provincie werkt aan tweede coronapakket
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Leeuwarden | Spoedeisende hulp
dreigt te verdwijnen uit regionale
ziekenhuizen, zo blijkt uit het be-
leidsplanHoutskoolschets acute zorg van
het ministerie van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport (VWS), dat tot 1 no-
vember ter inzage lag voor belang-
stellenden.

Volgens het ministerie moet de
acute zorg in het vergrijzende Neder-
land beter. Nu is het bij acute zorg
vaakóf te druk, óf te rustig. Ook is het
soms voor patiënten niet duidelijk
waar zij heen moeten met een acute
klacht. Een ander probleem is dat
zorginstellingenvolgenshetministe-
rie onvoldoende samenwerken en
dat het moeilijk is om voldoende ge-
schoolde medewerkers te vinden
voor alle verschillende plekken.

Een oplossing zou daarbij het con-
centreren van acute zorg op minder
plekken kunnen zijn. ‘Kwaliteit bo-
ven nabijheid’, stelt het rapport. Dat

betekent dat iemand die hoogcom-
plexe acute zorg nodig heeft of in le-
vensgevaar verkeert, met de ambu-
lance het regionale ziekenhuis voor-
bijrijdt omdoorgaannaar eengroter,
vaak topklinisch, ziekenhuis. In de
regionale ziekenhuizen zou in het
plan nog wel een spoedpost blijven
voor kleinere noodgevallen. Die post
zou – in tegenstelling tot de spoedei-
sende hulp (SEH) – minder mogelijk-
heden hebben om diagnoses te stel-
len en adequaat in te grijpen.

Zonder SEH geen ziekenhuis
Een slecht idee, vindt Bert Kleinlug-
tenbeld, topman van ziekenhuis Nij
Smellinghe inDrachtenenvoorzitter
van de Samenwerkende Algemene
Ziekenhuizen (SAZ). ,,Een ziekenhuis
zonder SEH bestaat niet. Als je zegt:
‘we gaan naarminder SEH’s’, dan zeg
je eigenlijk: ‘we gaan naar minder
ziekenhuizen’.” De afdelingen zijn
volgens hem een keten; spoedeisen-
de hulp, intensive care, operatieka-
mers en verloskunde hebben zonder
elkaar geen bestaansrecht.

Niet alleen spoedeisende hulp
maar ook ic-bedden zouden dan dus
verdwijnen of worden verplaatst, net

als de verloskunde-afdeling.
Volgens Kleinlugtenbeld heeft de

marktwerking vanaf 2015 geleid tot
een ic-capaciteit zonder buffer. ,,Hier
in Noord-Nederland hangen we aan
denageltjes in termen van capaciteit.
Dat merken we nu, maar dat merk-
ten we ook al bij de griepepidemie
van 2017. Toen hadden we gewaar-
schuwdmoeten zijn. Als we numeer
capaciteit hadden voor de intensive
care, dan haddenwewellichtminder
strenge coronamaatregelennodig ge-

had. Omdat wederom de zorg teveel
belast is. Spoedzorg leent zich eigen-
lijk niet voor marktwerking.”

Om die reden vraagt de zieken-
huisbestuurder zich af of de nieuwe
zorgplannen in deze vorm op tafel
blijven liggen. ,,Dit plan stamtuit tijd
dat corona nog niet bestond en is dus
gedateerd. Toen waren de ziekenhui-
zen en ic’s niet zo druk.”

Verenigingen van ziekenhuisart-
sen, spoedeisendehulpartsen, gynae-
cologen en kindergeneeskundigen

reageren kritisch op de mogelijke
verschraling van de SEH-zorg.

Kleinlugtenbeld: ,,Ik zou het erg
onverstandig vinden als de politiek
er dan toch voor kiest om vanuit zo’n
centraal gestuurd plan te denken,
waar de ziekenhuissector geen fidu-
cie in heeft.” Tegelijk wijst hij erop
dat er desondanks ook veel goeds in
het plan staat, waar de sector belang
bij heeft.
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Nieuw zorgplan bedreigt regio-ziekenhuis

• Ministerie overweegt SEH uit
kleinere ziekenhuizen te halen

Wouter Hoving

Najaarswerk

Greppels frezen voor een betere afwatering

BijWoudsend is eenveehouderbezigmethet frezenvandegreppels.Hiermeezorgthij ervoordathet regenwateropzijn landbeternaarde slootkanwegvloeien.Hetopnieuwfrezenvan
de greppels is een klus die vaak in het najaar wordt uitgevoerd. Om te voorkomen dat de trekker diep wegzakt, zijn er twee paar achterbanden gemonteerd. Foto: Niels de Vries

Sinterklaas komt zaterdag met de stoomboot aan in het fictieve dorp
Zwalk. Dat bleek uit de eerste uitzending van het Sinterklaasjournaal
van dit jaar. Voor de komst van de sint is dit jaar gekozen voor een
geheime intocht vanwege de coronamaatregelen. Maar deze geheime
plek vinden is vrijwel onmogelijk. De optocht vindt namelijk plaats in
het fantasiedorp Zwalk. Matthijs van Nieuwkerk is burgemeester van
Zwalk geworden. Hij zei dat hij de enige was die instemdemet het
organiseren van de optocht. Het evenement zal volgens Van Nieuw-
kerk ,,Zwalk echt op de kaart zetten”. Op sociale media wordt over het
algemeen positief gereageerd op de aankomstplek van de sint. Zo
wordt onder meer gerept van een ‘meesterlijke zet’ om de intocht op
deze manier onbereikbaar te maken voor publiek.

Sint komt aan in Zwalk
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Het weer vandaag
Gemiddeld in Fryslân


